



Obituary of Dr. John Harold Dickson

It is with great sadness that we announce the passing of Dr. John Harold Dickson. Born December 17, 1927 to Gertrude Marion Scott and John Harold Dickson in Ottawa, he died peacefully surrounded by his family at the Manoir Trinité in Longueuil on April 29, 2019, aged 91. He lived his formative years in Montreal and Cornwall and was a talented musician playing in weekend dance bands of the 1940-1950's. After obtaining a doctorate in science from the Université Laval in 1958, he continued his 49 year career as a research chemist working at the Canadian Armament Research and Development Establishment (CARDE) in Valcartier, the Shell Canada Refinery in Montreal, the Shell Oil Research Center in Oakville, Ontario, the Ontario Ministry of Transportation, and finally as a devoted consultant for the Canadian Council of Independent Laboratories (CCIL). He was also a former commodore of the Burlington Sailing and Boating Club (BSBC) and past president of the Club Alouette Laval de Burlington Inc.

Nécrologie du Dr John Harold Dickson

C'est avec une très grande tristesse que nous vous annonçons le décès du Dr John Harold Dickson. Né le 17 décembre 1927 à Ottawa, fils de Gertrude Marion Scott et John Harold Dickson, il est décédé paisiblement entouré de sa famille au Manoir Trinité de Longueuil le 29 avril 2019, à l'âge de 91 ans. Il a passé sa jeunesse à Montréal et Cornwall et était musicien les fins de semaine dans des orchestres de danse typiques des années 1940-1950. Après avoir obtenu un doctorat en sciences de l'Université Laval en 1958, il a eu une carrière de chimiste chercheur de 49 ans, ayant tour à tour travaillé auprès du Centre de recherche CARDE-Valcartier, de la raffinerie Shell Canada de Montréal, du Centre de recherche pétrolifère Shell d'Oakville, Ontario, du ministère des Transports de l'Ontario et finalement, à titre de consultant auprès du Conseil canadien des laboratoires indépendants (CCLI). Il était aussi un ancien commodore du Burlington Sailing and Boating Club (BSBC) et ancien président du Club Alouette Laval de Burlington, Ontario.